
Protokół Nr 11.2011

 z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Rodziny Rady Miasta Ełku, które odbyło 
się w dniu 21 października 2011 roku w godzinach 830 – 1020.

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; na 

12  członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 11. W związku z tym obrady Komisji  
i podejmowane decyzje są prawomocne. 
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny Krzysztof Wiloch.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta Ełku  - Artur Urbański,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

3. Opinia  do projektów uchwał, które będą przedmiotem obrad najbliższej sesji Rady 
Miasta.

4. Informacja Wydziału Edukacji dotycząca realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 
2010/2011.

5. Prezentacja na temat funkcjonowanie ełckich przedszkoli.

6. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu 1- go
Przewodniczący Komisji  Konrad Siemienkiewicz zapoznał  zebranych z porządkiem 

obrad.
Radni nie wnieśli uwag i jednomyślnie, przez aklamację przyjęli porządek obrad jak wyżej.

Do punktu  2 - ego
Przewodniczący Komisji  Konrad Siemienkiewicz  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag do 

protokółu z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i jednomyślnie, przez aklamację przyjęli protokół 

Nr 10.2011 z dnia 23 września 2011 roku.

Do punktu  3- go 
Komisja  przystąpiła  do  zaopiniowania  projektów  uchwał  związanych  tematycznie 

z pracą Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił  projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie  miasta  Ełku  na  2011  w  zakresie  dochodów  i  wydatków  realizowanych 
i nadzorowanych przez Wydział Edukacji
1.  Zwiększenie dochodów o kwotę 471.412 zł z tytułu otrzymanych środków z rezerwy 
celowej budżetu państwa na pomoc materialną dla uczniów oraz na wyprawki szkolne. 
Decyzja SK197/2011 z 11 października 2011 r.
2. Zwiększenie wydatków o kwotę 471.412 zł z tytułu otrzymanych środków na wypłatę 



stypendiów socjalnych i  wyprawek szkolnych dla uczniów z rodzin o niskim dochodzie.
3. Przesunięcie środków z rozdziału 80195 do rozdziałów 80101, 80110, 80120, 80104  w 
kwocie 46.000 zł na wypłaty nagród przyznanych przez Prezydenta Miasta dla nauczycieli 
i dyrektorów szkół. 
4. Zwiększenie w rozdziale 80195 wydatków o kwotę 14.000 zł z rezerwy Prezydenta na 
realizację grantów edukacyjnych „Nasze pasje”. Granty realizowane są przez nauczycieli  
w szkołach i przedszkolach na zajęciach dodatkowych dla uczniów, zgodnie ze złożonym 
wnioskiem przez nauczyciela, który takie zadanie podejmuje.
5. Przesunięcia w rozdziałach 80101, 80103, 80104, 80110, 80120, 80148, 85401, 85407 
pomiędzy paragrafami wydatkowymi dokonane są na wnioski  dyrektorów szkół.  Kwoty 
zwiększeń i zmniejszeń w szczególności dotyczą paragrafów wynagrodzeń i pochodnych
od wynagrodzeń oraz korekt odpisów ZFŚŚ:
• W SP 7 przesunięcia pomiędzy paragrafami wydatkowymi na kwotę ogółem 9.787 zł,
• W ZSS przesunięcia pomiędzy paragrafami wydatkowymi na kwotę ogółem 54.894 zł,
• W SP 5 przesunięcia pomiędzy paragrafami wydatkowymi na kwotę ogółem 7.500 zł,
• W SP 4 przesunięcia pomiędzy paragrafami wydatkowymi na kwotę ogółem 13.620 zł,
• W SP 3 przesunięcia pomiędzy paragrafami wydatkowymi na kwotę ogółem 10.410 zł,
• W SP 2 przesunięcia pomiędzy paragrafami wydatkowymi na kwotę ogółem 16.051 zł,
• W CEE przesunięcia pomiędzy paragrafami wydatkowymi na kwotę ogółem 3.869 zł,
• W Gimnazjum nr 1 przesunięcia pomiędzy paragrafami wydatkowymi na kwotę ogółem 

16.308 zł,
• W Gimnazjum nr 3 przesunięcia pomiędzy paragrafami wydatkowymi na kwotę ogółem 

2.620 zł,
• W Gimnazjum nr 2 przesunięcia pomiędzy paragrafami wydatkowymi na kwotę ogółem 

7.660 zł,
 Przesunięcie  wydatków  w  rozdziale  80104  o  kwotę  31.032  zł   dotyczy  zadań 
realizowanych przez Przedszkola Niepubliczne oraz zapewnienia środków na dotacje 
dla przedszkoli.
 6. W zadaniach inwestycyjnych zmniejsza się wydatki na elewację w SP 4 o 66.000 zł, 
• Zwiększa się wydatki na wymianę stolarki okiennej w Gimnazjum nr 1 o kwotę 10.000 

zł,
• Zwiększa się wydatki na wymianę drzwi przeciwpożarowych w SP 4 o kwotę 6.000 zł. 

Zwiększa  się  środki  na  remonty  bieżące  o  kwotę  45.000  zł  w  celu  zapewnienia 
wykonania  remontu  dachu  w  SP 2.  Zwiększa  się  o  5.000  zł  środki  na  realizację 
szkolnych placów zabaw.   

7.  Do wniosku dołącza się  załącznik  ze zmianami  do rachunków dochodów własnych 
jednostek oświatowych.                        

Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław Zalewski dodał, że jest jeszcze autopoprawka 
dotycząca  sprostowania  omyłki  we  wniosku  Wydziału  Edukacji  –  ujęto  dwa  razy 
świadczenie w rozdziale 80103 oddziały zerowe w szkołach podstawowych raz  kwotę 
740 zł, drugi raz kwotę 976 zł. Winno być zmniejszenie w rozdz. 80103 § 4120 kwota 740 
zł, druga kwota zmniejszenia 976 zł dotyczy rozdziału 85401 – świetlice § 4120 – fundusz 
pracy.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali  
pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 2011 rok wraz z 
autopoprawką.

* * *
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie zmieniający 

uchwałę w sprawie ustalenia opłat za świadczenia publicznych przedszkoli prowadzonych 
przez Gminę Miasto Ełk.



Wojewoda Warmińsko-Mazurski pismem znak: PN.021.488.2011 z dnia 26 września 
2011r.  stwierdził  nieważność  §  1  uchwały  nr  IX.82.2011  Rady Miasta  Ełku  z  dnia  28 
czerwca  2011  r.  w  sprawie  ustalenia  opłat  za  świadczenia  publicznych  przedszkoli 
prowadzonych przez Gminę Miasto Ełk (Dz. Urz. Woj. War.-Maz. Nr 110, poz. 1817).

Wojewoda  Warmińsko-Mazurski  stwierdził,  że  postanowienie  zawarte  w  §1  w/w 
uchwały stanowiące, iż „nieodpłatne świadczenia wychowania przedszkolnego w zakresie 
podstawy programowej  realizowane  są  w  godzinach  od  8:00  do  13:00”,  co  w  istotny 
sposób narusza art. 14 ust.5 ustawy o systemie oświaty, gdyż Rada Miasta nie posiada 
podstawy prawnej do wprowadzania takiego uregulowania.
Wobec  powyższego  projekt  przedmiotowej  uchwały  wprowadza  zmianę  w  zapisie  §1 
uchwały, który mówi, ze świadczenia udzielane przez publiczne przedszkola prowadzone 
przez Gminę Miasto Ełk uwzględniające realizację podstawy programowej wychowania 
przedszkolnego  udzielane  są  bezpłatnie  w  wymiarze  5  godzin  zajęć  dziennie  od 
poniedziałku do piątku.
Wywiązała się dyskusja.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski  – czy podwyższone opłaty i 
zmiana naliczania nie budziła kontrowersji wśród rodziców?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – zawsze rozpoczynamy od spotkania się z 
przedstawicielami rodziców. Rodzice przyjęli  i  zaakceptowali przedstawioną propozycję. 
Faktycznie  jest  tak,  że  teraz  rodzic  płaci  za  efektywnie  spędzony  czas  dziecka  w 
przedszkolu.  Przedszkola  nie  są  zadaniem  subwencjonowanym,  wiele  samorządów 
wprowadziło  rozliczanie  godzinowe.  Nowa  ustawa  może  spowodować  zamykanie 
przedszkoli. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski  – ustalona opłata nie  jest 
wygórowana. Czy w tej chwili są dzieci, które przychodzą do przedszkola jedynie na 5 
godzin programowych? Jak to wygląda w przedszkolach niepublicznych?

Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław Zalewski – jesteśmy w grupie średnich opłat. 
Kilkoro  dzieci  korzysta  jedynie  z  samej  podstawy  programowej  –  przedszkole  na  os. 
Konieczki,  przedszkole  „Niezapominajka”.  Był  to  wniosek  rodziców.  Jeśli  chodzi  o 
przedszkola niepubliczne, pojawiły się uwagi, że opieka powinna również obejmować czas 
rzeczywisty przebywania dziecka w przedszkolu.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski – należałoby poprzez media 
poinformować,  jak  rzeczywiście  uchwała  Rady Miasta  dotycząca opłat  za  przedszkola 
funkcjonuje. Rodzice płacą za czas efektywnie spędzony danego dziecka w przedszkolu.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 
udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie -  zaopiniowali  
pozytywnie  projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  opłat  za 
świadczenia publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Miasto Ełk.

* * *
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały   w sprawie przyjęcia 

Ełckiego Programu Współpracy samorządu miasta Ełku z organizacjami pozarządowymi i 
innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność pożytku publicznego na rzecz wspólnoty 
samorządowej  w  roku  2012.  Ełcki  Program  Współpracy  określa  zasady  współpracy 
finansowej i niefinansowej, w szczególności zadania i kwoty na realizację zadań własnych 
samorządu miejskiego w Ełku przez podmioty określone w ustawie o działalności pożytku 
publicznego i  o wolontariacie  (otwarty konkurs ofert),  priorytetowe działania dotyczące 
współpracy  oraz  zespoły  doradcze  i  opiniujące  złożone  z  przedstawicieli  organizacji 
pozarządowych,  radnych  Rady  Miasta  w  Ełku  i  pracowników  Urzędu  Miasta  w  Ełku. 
Zmiana jaką między innymi wprowadzamy, to oddzielny konkurs dla sportu amatorskiego i 
oddzielny dla sportu tzw. „wyczynowego”. 
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania projektu uchwały, w głosowaniu wzięło 



udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie -  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Ełckiego  Programu  Współpracy 
samorządu  miasta  Ełku  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rzecz wspólnoty samorządowej w roku 
2012.

Do punktu  4- go 
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  informację  z  realizacji  zadań 

oświatowych  za  rok  szkolny  2011/2011  –  informacja  w  załączeniu  do  protokołu. 
Zakładanie  i  prowadzenie  przedszkoli,  szkół  podstawowych  i  gimnazjów,  zgodnie  z 
ustawą  o  systemie  oświaty  należy  do  zadań  gminy.  W  praktyce  obowiązek  ten  jest 
realizowany poprzez sieć utworzonych i  prowadzonych szkól  i  placówek oświatowych. 
Miasto Ełk posiada ustaloną sieć publicznych szkół podstawowych i gimnazjów, a także 
sieć  oddziałów  przedszkolnych  „zerowych”  przy  szkołach  podstawowych  i  w 
przedszkolach.  W  roku  szkolnym  2010/2011  funkcjonowały  4  gimnazja  do  których 
uczęszczało  1899  uczniów  w  72  oddziałach,  7  szkół  podstawowych,  gdzie  w  176 
oddziałach  uczyło  się  4225  uczniów.  Na  terenie  miasta  w  roku  szkolnych  2010/2011 
funkcjonowało 7 przedszkoli publicznych. Zwiększyła się liczba dzieci uczęszczających do 
przedszkoli publicznych o 35. Zwiększeniu uległa liczba oddziałów o 1 w przedszkolach 
publicznych.  W  roku  szkolnych  2009/2010  powstały  dwie  niepubliczne  placówki 
wychowania  przedszkolnego:  Przedszkole  Niepubliczne  „Słoneczko”  i  Przedszkole 
Niepubliczne „Jedyneczka”.  Przedszkole  Niepubliczne „Promyk”  rozpoczęło  działalność 
w roku szkolnym 2008/2009. Szczegóły w załączonej  informacji  przekazanej członkom 
Komisji.
Z ważniejszych inwestycji,  które rozpoczniemy w tym roku szkolnych jest  rozpoczęcie 
realizacji nowej hali sportowej przy SP nr 2 i Gimnazjum nr 1. Zrealizowaliśmy trzy place 
zabaw przy naszych szkołach podstawowych, w roku następnym planujemy wykonanie 
dwóch kolejnych. Musimy dokończyć remont elewacji SP nr 4 oraz pilnie przystąpić do 
remontu dachu SP nr 2 i Gimnazjum nr 1 przy ul. Małeckich.

Prezentacja  wyników sprawdzianu  gimnazjalnego  odbędzie  się  na  najbliższej  sesji 
Rady Miasta w dniu 25 października.
Wywiązała się dyskusja.

Radny  Adam  Dobkowski  –  tabela  nr  2  liczba  oddziałów  i  uczniów  w  gimnazjach 
prowadzonych przez Gminę Miasto Ełk w roku szkolnym 2010/2011 – dlaczego jest taka 
różnica w oddziałach pomiędzy Gimnazjum nr 1 i Gimnazjum nr 4? Różnica o 12 dzieci a 
dwa oddziały więcej. Jeśli chodzi o kadrę – czy jest wymagane kierunkowe wykształcenie 
„zarządzanie oświatą” w przypadku konkursu na stanowisko dyrektora szkoły?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – w Gimnazjum nr 4 klasy liczą po 30 uczniów 
a powinno być 27 uczniów, ku temu zmierzamy. Natomiast w Gimnazjum nr 1 czy nr 3 
tych  dzieci  ubywa  najszybciej.  Są  klasy,  które  liczą  24-25  uczniów,  stąd  też  takie 
rozbieżności.  Mamy przygotowana informację  w kierunku zmiany obwodów szkolnych, 
zwłaszcza w przypadku gimnazjów. 
Jeśli  chodzi  o  kandydata na dyrektora,  to obowiązkowo „zarządzanie w oświacie” jest  
wymagane.

Radny Adam Dobkowski – dysproporcje pomiędzy SP nr 2 i SP nr 3 – różnica w liczbie 
oddziałów, z czego to wynika?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – SP nr 2 prowadzi oddziały integracyjne, w 
klasie jest jedynie po 20 uczniów, klasy sportowe mogą liczyć 24 uczniów.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  zwrócił  uwagę  na 
konieczność rozwiązań systemowych w przypadku dzieci, które wymagają nauki w szkole 
specjalnej.  Często  jest  tak,  że  rodzic  posyła  dziecko  do  zwykłej  szkoły.  Należałoby 



wypracować taki system prawny, by rodzic miał obowiązek skierowania dziecka do szkoły 
specjalnej.

Do punktu  5- go
   Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił prezentacje multimedialną na temat 

miejskich przedszkoli w roku 2010 – informacja w załączeniu do protokołu.  
Na terenie miasta funkcjonuje 7 przedszkoli publicznych oraz 3 przedszkola niepubliczne. 
Od  1  stycznia  2011  roku  przedszkola  publiczne  działają  jako  jednostki  budżetowe. 
Szczegóły w informacji przekazanej członkom Komisji.

Do punktu  6- go 
W tym punkcie nie wniesiono dodatkowych tematów pod obrady Komisji.
 

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
                     Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak            
                     Konrad Siemienkiewicz


	Do punktu  2 - ego

